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 27 augusti 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 
  
 
 
 
 

Plats och tid Nacka stadshus kl. 18.00 – 19.30  

 BESLUTANDE 

Richard Wendt (M) ordf 
Louise Granath (FP) 1:e v ordf  
Henrik Barck (M) 
Margareta Hjelmstad (M) 
Pascal Fall (MP) 
Bosse Ståldal (NL) jäv § 73, 77 
Andrea Amigo (S)  
Karin Rappsjö Emanuelli (C)  
Ramzi Ben Youssef (V)  
Ann Hafström (M) 

ERSÄTTARE 

Angela Berglund (M) 
Christof Borgström (M) 
Helena Håkansson (FP) 
Ninni Lindberg (MP) 
Esa Pekka Örmä (SD) 
 

 

Övriga deltagare Malin Westerback, Nadia Izzat, Thomas Sass, Elin Brandefalk, Susanne 

Broman Kjulsten, Joumana Bagdi, Sven Andersson, Tore Andersson, Elina 

Magnusson  
 

Utses att justera Pascal Fall  

Justeringsdatum 27 augusti 2015  

3 september 2015 

Paragrafer §§ 73 – 75 

Paragrafer §§ 70 – 72, 76 - 79 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Maria Baeva 

 Ordförande  

  Richard Wendt 

 Justerande  

  Pascal Fall 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 

Fritidsnämndens protokoll är justerat §§ 73 - 75 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

 

Sammanträdesdatum 27 augusti 2015 

Anslaget sätts upp 28 augusti 2015  

Anslaget tas ned 21 september 2015 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 

Fritidsnämndens protokoll är justerat 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

 

Sammanträdesdatum 27 augusti 2015 

Anslaget sätts upp 4 september 2015  

Anslaget tas ned 28 september 2015  

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  

Utdragsbestyrkande 
  



 
3 (16) 

 27 augusti 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 
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Utdragsbestyrkande 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 

Strukturplanen för Nacka, Västra Sickla 
 

Sven Andersson presenterar strukturplanen för Västra Sickla i Nacka för fritidsnämnden.   

 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 71 FRN 2015/113-041 

Investeringar för energibesparing och förbättring av 

driftsparametrar inom befintliga idrottsanläggningar 

Beslut  

Fritidsnämndens förslag till lokalenheten. 

 

Fritidsnämnden erhöll i KFKS 2012/156-040 3 miljoner kronor för åren 2014-2016 

Fritidsnämnden föreslår att av dessa 3 miljoner kronor återförs 2,2 miljoner kronor som 

var avsedda för installation av LED belysning i ishallarna.  

 

Fritidsnämnden föreslår lokalenheten att äska investeringsmedel om 10 miljoner kronor för 

åren 2016-2019 för energieffektivisering fördelat på år 2016 5,7 miljoner kronor, år 2017 

3,9 miljoner kronor och för år 2018 med 0,2 miljoner kronor och år 2019 med 0,2 miljoner 

kronor. 

Ärendet 

Återföring av 2,2 miljoner kronor 

Fritidsnämnden erhöll i KFKS 2012/156-040 3 miljoner kronor för åren 2014-2016 

Fritidsnämnden föreslår att av dessa 3 miljoner kronor återförs 2,2 miljoner kronor som 

var avsedda för installation av LED belysning i Saltsjöbadensishall och Älta ishall. Genom 

nya expertutlåtande visar det sig att byte av belysningssystem till LED belysning i ishallarna 

inte ger den effektivitet som man tidigare räknat med. 

 

Förslag om investeringsmedel på 10 miljoner kronor för åren 2016-2019 

För att minska elförbrukningen och därmed driftskostnaderna samt förbättra idrottsmiljön 

föreslås: 

1. ombyggnad av Björknäs tältets avfuktningssystems luftledning till en utgift om 0,3 

miljoner kronor.  

2. installation av värmepumpar i Björknäs ishall, Saltsjöbadens ishall, och i Älta ishall 

och Älta IP till en utgift om 8,9 miljoner kronor  

3. Re-investeringar för ishallars/IP’s mätningssystem ClimaCheck med 0,8 miljoner 

kronor från år 2016 till år 2019. 

Handlingar i ärendet 

Idrottsdriftsenhetens tjänsteskrivelse den 20 augusti 2015  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.   

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 72 FRN 2015/104-214 

Mobilmast Älgö 4:1, norr om Trappstigen 
Yttrande  

Beslut 

Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 3. 

Ärendet 

Ärendet avser en cirka 48 meter hög mobilmast och område för tillhörande teknikbodar. 

Uppförandet av en mast för telekommunikation har ett allmännyttigt ändamål och det 

samhälleliga intresset bedöms vara starkt. Det kommer vara möjligt att passera bredvid 

masten och teknikbodarna, därmed blir påverkan för allmänheten att använda naturmarken 

ytterst begränsad. Markytan som behöver tas i anspråk är cirka 50-100 kvadratmeter för 

mast och tillhörande teknikbodar enligt tidigare bygglovshandlingar.  

 

Den exakta placeringen av masten ska prövas med hänsyn till värdefull tallvegetation inom 

naturområdet. 

 

Med en mobilmast blir det möjligt att tillhandahålla nätkapacitet för mobila teletjänster och 

på så sätt erhålla täckning i området för samtliga operatörer på den svenska telemarknaden. 

En förbättrad infrastruktur för telekommunikation har ett allmännyttigt ändamål och ett 

samhälleligt intresse. Täckningen i området har idag stora brister.  

 

Förutom att planarbetet syftar till att avgränsa ett mindre område för mobilmast ska 

naturmarken runt i kring, som idag är privatägd, överföras till kommunal allmän platsmark 

för att säkra allmänhetens tillgång till denna. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015  

Bilaga 1. Startpromemoria Dnr 2014/726-214 

Bilaga 2. Planritning 

Bilaga 3. Förslag till yttrande 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 

Pascal Fall (MP) och Ninni Lindberg (MP) lät anteckna följande till protokollet.   
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 72 forts.  

 

”Miljöpartiet tycker att det inte ska finnas en mobilmast på Älgö, vi anser att 

naturreservatet ska skyddas och bevaras mot en sådan byggnation som kommer minska 

tillgängligheten för närboende även om det kan förbättra telefonin i området.” 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 73 FRN 2015/103-214  

Detaljplan Dalvägen - Gustavsviksvägen sydöstra Boo 
Yttrande 

Beslut 

Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 3 med ett tillägg att 

texten "En offentlig toalett och god belysning är önskvärd för att göra platsen attraktiv för 

flickor" förtydligas med följande text: 

 

”I tidigare diskussioner har det visat att särskilt kvinnor/flickor efterfrågar tillgängliga 

toaletter vid näridrottsplatser och utegym. Vid de näridrottsplatser och utegym som har 

tillgång till allmänna toaletter är det även fler flickor/kvinnor bland dem som besöker och 

använder anläggningarna. Att anlägga allmänna toaletter vid öppna anläggningar utomhus 

för allmänheten kan ses som en satsning för att nå och tilltala fler flickor/kvinnor samtidigt 

som det gynnar alla och därmed gör anläggningen mer attraktiv för alla.” 

 

Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.  

Ärendet 

Planens huvudsakliga syfte är att bygga ut kommunalt vatten och avlopp till området, rusta 

upp vägsystemet samt att omvandla fritidshus till permanent boende och tillåta en 

förtätning av bostäder samtidigt som områdets landskapsbild och värdefull vegetation 

bevaras, samt dagvatten tas om hand. Syftet är även att finna en plats för en ny förskola 

samt förbättra förutsättningarna för kollektivtrafik med en bussgata genom området. 

 

Tre parker anläggs i området, Västra parken, Vattenparken och Östra parken utformas 

utifrån olika teman, för lek och samvaro.  

• Västra parken med aktivitet och lek för yngre barn, samvaro samt utveckling 

av biotoper. 

• Vattenparken, finpark för vistelse men även flödesutjämning och 

biotoputveckling. 

• Östra parken, en aktivitetspark för alla åldrar med fokus på äldre barn och 

ungdomar. 

 

Befintlig lekplats utmed Dalvägen, i östra delen av området, planeras att rustas upp till en 

multiaktivitetspark med fokus på aktivitet och samvaro, som t ex bollspel och skateramp. 

Dessa planer berör parkmark och Fritidsnämnden framför härmed förslag på utveckling av 

parken för att harmoniera med långsiktiga planer för spontanidrottsplatser. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 73 forts  

 

Bilaga 1. Planbeskrivning Dalvägen – Gustavsviksvägen, sydöstra Boo, maj 2015 

Bilaga 2. Planritning 

Bilaga 3. Förslag till yttrande 

Yrkanden 

Andrea Amigo (S) yrkade att texten "för flickor" i fritidsnämndens yttrande ersätts med 

"för alla" så att alla ska känna sig inkluderade. 

 

Ordförande Richard Wendt (M) och Louise Granath (FP) yrkade ett tillägg att texten "En 

offentlig toalett och god belysning är önskvärd för att göra platsen attraktiv för flickor" 

förtydligas med följande text: 

 

”I tidigare diskussioner har det visat att särskilt kvinnor/flickor efterfrågar tillgängliga 

toaletter vid näridrottsplatser och utegym. Vid de näridrottsplatser och utegym som har 

tillgång till allmänna toaletter är det även fler flickor/kvinnor bland dem som besöker och 

använder anläggningarna. Att anlägga allmänna toaletter vid öppna anläggningar utomhus 

för allmänheten kan ses som en satsning för att nå och tilltala fler flickor/kvinnor samtidigt 

som det gynnar alla och därmed gör anläggningen mer attraktiv för alla.” 

 

Ordförande Richard Wendt (M) yrkade vidare avslag på Andrea Amigos (S) 

ändringsyrkande.   

Beslutsgång 

Ordförande Richard Wendt (M) ställde Andra Amigos (S) ändringsyrkande mot sitt 

avslagsyrkande och fann att nämnden har avslagit ändringsyrkandet.  

 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut med ett tillägg om 

förtydligandet.  

 

Bosse Ståldal (NL) deltog ej i handläggningen p.g.a. jäv.  

 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

- - - - - 
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§ 74 FRN 2015/75-812 

  KFKS 2015/347-808 

Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildning. 

Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 

om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.  

Ärendet 

Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 

fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla.  

 

Förslaget bedöms inte föranleda någon åtgärd då det finns strukturer i kommunen för att 

stötta en förening som vill bedriva cykelutbildning för vuxna.  

Cykelutbildning för vuxna är dock positivt då det stödjer fritidsnämndens väsentliga 

område, att bredda Nackas fritidsutbud, främjar folkhälsan och bidrar till en ökad 

integration. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 4 augusti 2015  

Bilaga Motion 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

- - - - - 
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§ 75 FRN 2015/76-820 

  KFKS 2015/235-820 

Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 19 mars 2015 av Martin Hellströmer (S), Khashayar Farmanbar (S), Majvie 

Swärd (S) och Helena Westling (S) 

Beslut 

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 

pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 

färdigbehandlad. 

 

Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har överlämnat en motion om jämställda fritids-

anläggningar till fritidsnämnden för utredning och förslag till beslut.  

 

Ett av fritidsnämndens strategiska områden är en jämställd fritid för barn och unga. Fakta 

om flickors och pojkars nyttjande av anläggningar samlas därför regelbundet in och 

används i arbetet med utveckling och planering av framtida idrott- och fritidsanläggningar. 

I kultur- och fritidsenhetens årliga kapacitetsutredningar för idrotts- och fritidsanläggningar 

beaktas jämställdhetsperspektivet. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015 

Bilaga 1 Motionen  

Yrkanden 

Andrea Amigo (S) yrkade bifall till motionen.  

 

Ordförande Richard Wendt (M) yrkade bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

- - - - - 
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§ 76 FRN 2015/65-819 

Medborgarförslag om att ta betalt i ishallar för 

motionsåkning 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar att förslag om arrangerad motionsåkning i kommunens ishallar ska 

utredas. Medborgarförslaget är med detta att ses som färdigbehandlat. 

Ärendet 

Hanna Hernefeldt har lämnat ett medborgarförslag gällande att kommunen ska ta betalt i 

ishallar, på liknande sätt som i simhallar, för att medborgarna ska kunna åka motionsåkning 

på is. 

 

Kultur- och fritidsenheten är positiv till medborgarens förslag. Arrangerad motionsåkning 

på is kan ur ett folkhälsoperspektiv innebära att det skapas fler möjligheter och 

förutsättningar att motionera i kommunen. Enheten anser att medborgarförslaget behöver 

utredas vidare. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 3 augusti 2015  

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

 

- - - - - 
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§ 77 FRN 2015/107-816 

Redovisning av undersökning av fritidsgårdsbesökares 

synpunkter på fritidsgårdarna 

Beslut 

Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.   

Ärendet 

Under våren 2015 har Nacka kommun frågat ungdomar som besöker kommunens 

fritidsgårdar vad de anser om fritidsgårdarna. Detta har gjorts som en enkätundersökning 

under två veckor där alla som besökt en fritidsgård har haft möjlighet att delta. Syftet med 

undersökningen har varit dels att följa upp i vilken omfattning fritidsnämndens mål uppnås, 

dels att identifiera vad som kan behöva förbättras och utvecklas. 

 

Undersökningen genomfördes i samarbete med fem andra mellansvenska kommuner 

inom ramen för samarbetet Nackanätverket. Nackanätverket är ett samarbete mellan sju 

kommuner kring främst utveckling, kvalitetsarbete och uppföljning av kommunalt 

finansierad öppen fritidsverksamhet för ungdomar.  

 

Undersökning visar vad de som redan är aktiva besökare på fritidsgårdarna anser om den 

fritidsgård som de valt att vistas på. Resultatet av undersökningen visar att de mål som 

fritidsnämnden fastställt för fritidsgårdarna i stort sett uppnås.  Överlag är de ungdomar 

som besöker fritidsgårdar i Nacka nöjda med verksamheten, även om det också finns det 

som kan utvecklas och förbättras. 

Tabell 2. Måluppfyllelse i sammanfattning  

Mål Nacka Nätverk Älta Hdal 2:an 

Forum 

Björk- 

Näs 

Folkan 

Orminge 

Fisk- 

sätra 

Saltsjö- 

baden 

fritidsgården är 

tillgänglig 

4,35 4,32 3,98 3,99 4,69 4,64 4,12 4,33 4,44  

personalens 

kompetens och 

bra bemötande  

4,45 4,46 4,08 3,95 4,71 4,73 4,29 4,47 4,59 

delaktighet och 

påverka  

4,1 3,98 3,82 3,69 4,33 4,5 3,81 3,95 4,32 

varierat utbud 4,22 4,17 3,85 3,93 4,63 4,5 3,89 4,24 4,31 

flickor och 

pojkar lika 

möjligheter 

4,59 4,62 4,43 3,93 4,89 4,92 4,55 4,53 4,54 

känner sig trygga 4,57 4,6 4,09 4,44 4,79 4,76 4,43 4,58 4,67 
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Utdragsbestyrkande 

 

välskött och 

attraktiv 

fritidsgård 

4,18 4,06 3,68 3,96 4,49 4,46 4,04 4,27 4,14 

 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 10 augusti 2015 

Bilaga1. Redovisning av undersökning av fritidsgårdsbesökares synpunkter på 

fritidsgårdarna 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

 

Bosse Ståldal (NL) deltog ej i handläggningen p.g.a. jäv.  

 

Protokollsanteckningar  

Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Fritidsledarna är viktiga förebilder för de barn som besöker fritidsgårdar. SD Nacka anser 

att även om det inte är möjligt att begära belastningsregister utdrag för fritidsledarna måste 

deras bakgrund kontrolleras på annat sätt och personer med kriminell bakgrund hindras att 

jobba med våra barn. Personer som begår grövre brott under anställning som fritidsledare 

skall anses icke lämpliga i sin yrkesroll och ska skiljas från tjänsten.”  

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 78 

Anmälningar  

Beslut 

Fritidsnämnden noterar att den har tagit del av handlingar till protokollet.  

Ärendet 

Delegationsbeslut  

Los Che IF beviljas 6210 kronor i administrationsbidrag 2015, FRN 2015/45-805 

Skrivelser 

Brev angående eventuell simhall i Fisksätra från Hyresgästföreningarna i Fisksätra, 

Hyresgästföreningen Nacka-Värmdö, 2015-06-24 

Inbjudningar 

Inbjudan till CIVSAM-nätverkets träff den 16 september 2015. Tema: Civilsamhället och 

det sociala kontraktet. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden noterade att den har tagit del av handlingar till protokollet.  

 

- - - - - 
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§ 79 

Övriga frågor  
 

Bosse Ståldal (NL) lyfte frågan om hur det ligger till med ersättning för medverkan i 

fritidsnämndens politiska beredningar för nämndmedlemmar. Nämndsekreteraren 

kommenterade att idag får endast presidiet ersättning för medverkan i politiska beredningar 

då det ingår i deras årsarvoden. Nämnden konstaterade att det skulle vara bra för 

nämndmedlemmar att få ersättning för medverkan i politiska beredningar. 

Nämndsekreteraren ska undersöka möjligheter för nämnden att fatta ett beslut om en 

sådan ersättning ska utgå och återkomma till nämnden med mer information.   

 

- - - - - 
 


